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El portuguès podria ser llengua opcional 
en l’ensenyament oficial el curs vinent

RELACIONS INTERNACIONALS

Bartumeu i Sócrates tracten el memoràndum del 2009, que obre la negociació d’un conveni per evitar la doble imposició

La introducció del portu-
guès com a llengua opcio-
nal en l’ensenyament ofi-
cial a Andorra podria tenir
lloc el pròxim curs escolar,
segons va admetre el mi-
nistre d’Afers Exteriors,
Xavier Espot, en la reunió
que va mantenir amb el se-
cretari d’Estat de les Co-
munitats Portugueses, An-
tónio Braga. Hi ha una
comissió encarregada de
reformular els processos
en el sentit de permetre en
una primera fase experi-
mental que el portuguès
sigui la cinquena llengua
en el sistema educatiu, se-
gons va explicar Braga. Es-
pot de la seva banda, va
dir que aquest fet es po-
dria produir al proper mes
de setembre quan s’inicia
el curs, tot i que va matisar
la complexitat en el siste-
ma educatiu andorrà que
ja té quatre llengües. Així
n’informava l’Agência Lu-
sa. Espot va comentar que
ha abordat aquest tema
amb la ministra d’Educa-
ció, Susanna Vela, i que «la
voluntat de la ministra i
del Ministeri és de trobar
una solució el més aviat
possible».

D’altra banda, Braga va
recordar que hi ha més de
13.000 persones de nacio-
nalitat portuguesa emigra-
des a Andorra i que més
de 5.000 andorrans són
d’origen portuguès, fet
que dóna una major res-
ponsabilitat per l’enforti-
ment de les relacions enter
els dos països. En aquest
sentit, els dos responsables
polítics van passar revista
en aquesta trobada de les
relacions bilaterals que
consideren «excel·lents»
en tots els àmbits i també
tots els acords realitzats, o
en curs, en diferents àrees
socials. Un d’aquests és el
que permetrà l’ús de la tar-
geta sanitària pels portu-
guesos que visitin Ando-
rra en qualitat de turistes.

Sócrates rep Bartumeu.
La delegació andorrana de
viatge oficial a Portugal
està encapçalada pel cap
de Govern, Jaume Bartu-
meu, que ahir es va reunir
amb el primer ministre
portuguès, José Sócrates.
En aquesta trobada, Bartu-
meu va exposar els
avenços fets per Andorra
en el camí de la trans-
parència fiscal, així com la
rúbrica de l’acord moneta-
ri amb la Unió Europea, i
els dos mandataris van
parlar del memoràndum
signat el desembre del
2009, que obre la via a la
negociació d’un conveni
per evitar la doble imposi-
ció.

En la reunió mantingu-
da entre Espot i Braga es
va tractar la possibilitat
que el portuguès passi a
ser llengua opcional en
l’ensenyament andorrà.
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António Braga i Xavier Espot en un moment de la reunió que van mantenir ahir.
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El president de la Cambra de Co-
merç, Indústria i Serveis d’Ando-
rra (CCIS), Marc Pantebre, i el
president de l’Associació Indus-
trial Portuguesa (AIP), Jorge Ro-
cha de Matos, van signar ahir a
Lisboa un conveni de col·labora-
ció que té per objecte incrementar
els intercanvis comercials entre

els dos països i donar un suport
logístic i informatiu a les empre-
ses andorranes que vulguin in-
vertir a Portugal i viceversa, se-
gons va explicar Pantebre. El
representant de la Cambra de Co-
merç andorrana va afegir que
l’objectiu seria incrementar les
importacions portugueses al
Principat «equiparant-les amb la
importància que té la comunitat
portuguesa a Andorra». Actual-

ment, les importacions represen-
ten només l’1%. A la cerimònia de
signatura dels convenis entre les
dues cambres hi va assistir el mi-
nistre d’Afers Exteriors, Xavier
Espot, que també va mantenir
una reunió amb el secretari d’Es-
tat de les Comunitats Portugue-
ses, António Braga. La trobada
entre els dos representats va tenir
lloc a la seu del Ministeri de Ne-
gocis Estrangers a Lisboa.

Conveni de col·laboració entre la Cambra i l’Associació Industrial Portuguesa
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